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Dnia 30.1.2025r. 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Sesja 

 
Protokół Nr 11/2025 

 

XI Sesja Rady Miejskiej, która rozpoczęła się w dniu 29 stycznia 2025 roku.  

Miejsce posiedzenia: sala uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1. 

Obrady rozpoczęto 29 stycznia 2025 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 14:43 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Behan     – Przewodniczący Rady Miejskiej  

2. Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

3. Zdzisław Druciak 

4. Bogusław Frącek     – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

5. Konrad Kałwak 

6. Beata Kłossowska-Tyszka 

7. Magdalena Lichwa 

8. Ewa  Miś-Krzemińska 

9. Karolina Popiel 

10. Jerzy Pulit      – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

11. Joanna Sosnowska 

12. Janusz Staniocha 

13. Jarosław Ubik 

14. Regina Wałęsa 

15. Piotr Wróbel 

  

W sesji uczestniczyli również: 

1. Tomasz Kiliński     - Burmistrz Miasta Nowa Ruda   

2. Mariusz Fleszar     - Sekretarz Miasta Nowa Ruda 

3. Sebastian Dominiak      - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak    - Radca Prawny 

5. Łukasz Jarosz     - Naczelnik OR  

6. Marta Krupa      - Naczelnik WOŚ 

7. Aneta Palczak    - Naczelnik MK 

8. Barbara Postrach     - Naczelnik WSO 

9. Leszek Wójcik     - Naczelnik WIS  

10. Piotr Górnicki    - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej  

11. Krzysztof Czajka    - Rzecznik prasowy 

12. Media  

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan – otworzył 11 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 



 

11 Sesja Rady Miejskiej   Strona 2 z 10 

 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych decyzji. (zał. Nr 1 – lista). 

 

Radny Janusz Staniocha opuścił sesję Rady Miejskiej.  

 

3. Porządek obrad sesji. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego porządku obrad. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Porządek obrad sesji.  

4. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miejskiej.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 24 grudnia 2024 r. do 

dnia 20 stycznia 2025 r.  

6. Podjęcie uchwał :  

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

b) w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia w zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego 

d) w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Miejskiej Nowa Ruda do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Miast Polskich 

7. Interpelacje radnych.  

8. Zapytania radnych.  

9. Sprawy różne.  

10. Zakończenie obrad.  

 

4. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miejskiej. 

https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse1
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse2
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse3
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse4
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse6
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse11
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse12
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse13
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse14
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z X Sesji 

Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z X sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław 

Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Karolina Popiel 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

edit błąd: radna Karolina Popiel była „za” przyjęciem protokołu z X sesji Rady Miejskiej 

  

Rada Miejska przyjęła bez uwag protokół z X sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 24 grudnia 2024 r. 

do dnia 20 stycznia 2025 r. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania 

odnośnie Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 24 grudnia 2024 

r. do dnia 20 stycznia 2025 r. 

 

Radna Regina Wałęsa – wystąpiła z zapytaniem dotyczącym I pkt. z zakresu ochrony środowiska punkt 28 

„Przygotowanie danych dla wydania Opinii dotyczącej rekultywacji dla hałdy 7/4 na Polu „Słupiec” w 

Nowej Rudzie.” Z posiadanych informacji wie, że do stycznia 2025 roku miał być przygotowany projekt. 

Czy ten zapis się z tym wiąże?  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - tak, to dotyczy spraw związanych z przygotowywanym przez 

Spółkę Restrukturyzacji Kopalń projektem wygaszeniem i rekultywacji hałdy. Spółka wystąpiła również do 

Starostwa Powiatowego o wydanie decyzji o kierunkach rekultywacji i historycznie mówiąc I decyzja 

wydana było w 2020 bądź w 2022 roku. Nie pamięta dokładnie. Jej termin obowiązywania skończył się w 

2019 po przedłużeniu w 2014 roku. Rozszerzając swoją wypowiedź w poniedziałek odbyło się spotkanie z 

przedstawicielami ze Spółki Restrukturyzacji Kopalń, z Przedstawicielami Starostwa Powiatowego oraz z 

Wicemarszałek Moniką Wielichowską, która wspiera nas od lat w tym dużym przedsięwzięciu, czy też w 

zabieganiu o jego realizację. Projekt został przygotowany i zakończony, przedstawiony na spotkaniu 

poniedziałkowym przez projektantów. Została wydana pozytywna opinia jeżeli chodzi o poruszaną kwestię 

przez Panią radną. Natomiast prawdopodobnie Starostwo Powiatowe zmieni poprzednią decyzję niż wyda 

nową decyzję, ale to będzie okres 5 letni, który i tak zakładając możliwości realizacji projektu będzie 

okresem krótkim. Jego zdaniem najwcześniej prace będą mogły rozpocząć się pod warunkiem oczywiście 

uzyskania dofinansowania z wojewódzkiego Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Za dwa lata, a 

projektanci planują realizację tego przedsięwzięcia na okres 6 lat. Będzie to ogromne przedsięwzięcie. W 
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poniedziałkowy posiedzeniu, w którym brał udział był radny Jarosław Ubik, reprezentujący Ochotniczą 

Straż Pożarną w Nowej Rudzie, która być może też będzie uczestniczyć przy realizacji tego przedsięwzięcia. 

Mowa jest o etapie wykonawczym jako swego rodzaju zabezpieczenie przeciwpożarowe w trakcie 

prowadzonych w przyszłości prac.  

 

Radna Regina Wałęsa -  zapytała również o zakres promocji miasta. Różne były projekty realizowane m.in. 

projekty polsko- czeskie ale tym razem jest w pkt 10 taki zapis: „Przygotowanie projektu w konkursie w 

ramach Polsko – Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast.” Poprosiła o przybliżenie tematu.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta -  jeżeli chodzi o program szwajcarski to jest to duży projekt. 

Wspólny z Gminą Radków. Projekt, który został złożony w tym miesiącu, a jego wartość będzie sięgać 

nawet kwoty 40 mln zł., a jego część stanowią przede wszystkim termomodernizacje budynków 

mieszkalnych, ale również rewitalizacje  przestrzeni publicznych terenów zielonych oraz bezpieczeństwo 

czy wyposażenie doposażenie ochotniczych straży pożarnych, straży miejskiej, więc bardzo duże 

przedsięwzięcie w 100 % finansowane z programu. Program skierowany jest do miast tracących funkcje 

społeczno - gospodarcze jest ich obecnie 139 miast w Polsce i te miasta mogą brać udział w tym konkursie, 

który będzie procedowany bardzo długo, bo realizacje tych przedsięwzięć wybranych do dofinansowania 

to za jakieś dwa lata.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan- zapytał radnych czy mają jeszcze jakieś uwagi bądź 

zapytania. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał sprawozdanie pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 24 grudnia 2024 

r. do dnia 20 stycznia 2025 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Jarosław Ubik 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

edit błąd: radny Jarosław Ubik był „za” przyjęciem sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał 

oraz prac w okresie od dnia 24 grudnia 2024 r. do dnia 20 stycznia 2025 r. 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w 

okresie od dnia 24 grudnia 2024 r. do dnia 20 stycznia 2025 r. 

 

6. Podjęcie uchwał :  

 a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

  

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta – przedstawił: 
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1. 
  

10 051 100,02 – Stanowi łączną kwotę, zwiększenia dochodów i wydatków, w tym:   
1) 

 
45 000,00 – Środki WFOŚiGW z przeznaczeniem na:   

a) 15 000,00 – Zakup wyposażenia i materiałów przeciwpowodziowych.   
b) 30 000,00 – Realizację programu „Czyste powietrze”.  

2) 
 

70 000,00 – Dochody uzyskane z opłaty za usunięcie drzew, przeznacza się na:   
a) 35 000,00 – Program ochrony środowiska dla miasta Nowa Ruda na lata 2026-2029.   
b) 35 000,00 – Uproszczony plan urządzenia lasu komunalnego dla Miasta Nowa Ruda.  

3) 
 

55 760,00 – Środki z UE na realizację zadania pn. Wsparcie Odnawialnych Źródeł Energii 

w Gminie Miejskiej Nowa Ruda.  
4) 

 
4 296,00 – Dotacja z Krajowego Biura Wyborczego na prowadzenie i aktualizację stałego 

rejestru wyborców.  
5) 

 
419 983,02 – Środki z UE na realizację zadania pn. Modernizacja terenów rekreacyjnych 

i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko-Radkowskiego.  
6) 

 
8 520 161,00 – Dotacja z DUW na wydatki inwestycyjne związane z usuwaniem skutków powodzi 

z września 2024r. z przeznaczeniem na:   
a) 713 883,00 – Odbudowa drogi ul. Graniczna w kilometrażu 0+000-0+240 (powódź wrzesień 

2024)   
b) 967 055,00 – Odbudowa mostu przy ul. Stara Droga (ul. Świdnicka 116) (powódź wrzesień 2024) 

  
c) 937 339,00 – Odbudowa mostu ul. Stara Droga 101 (powódź wrzesień 2024)   
d) 1 571 379,00 – Odbudowa mostu ul. Cicha 32 (powódź wrzesień 2024)   
e) 1 023 799,00 – Odbudowa mostu ul. Cicha 34 (powódź wrzesień 2024)   
f) 3 306 706,00 – Odbudowa mostu ul. Martwa (powódź wrzesień 2024)  

7) 
 

933 410,00 – Dotacja z DUW na wydatki remontowe związane z usuwaniem skutków powodzi z 

września 2024r. z przeznaczeniem na:   
a) 179 574,00 – Remont mostu ul. Stara Droga 55 (powódź wrzesień 2024)   
b) 193 043,00 – Remont mostu ul. Cicha 1 (powódź wrzesień 2024)   
c) 111 910,00 – Remont mostu ul. Czarna 3 (powódź wrzesień 2024)   
d) 96 640,00 – Remont mostu ul. Cicha 64 a (powódź wrzesień 2024)   
e) 52 464,00 – Remont mostu ul. Srebrna 20 (powódź wrzesień 2024)   
f) 104 928,00 – Remont mostu ul. Młyńska 2 (powódź wrzesień 2024)   
g) 52 464,00 – Remont mostu ul. Młyńskie Wzgórza (pod obwodnicą) (powódź wrzesień 2024)   
h) 79 755,00 – Remont mostu ul. Szkolna 3 (powódź wrzesień 2024)   
i) 62 632,00 – Remont mostu ul. Połoniny 1 (powódź wrzesień 2024)  

8) 
 

2 490,00 – Wpływy z podatku rolnego z przeznaczeniem na wpłaty gmin na rzecz izb 

rolniczych. 

2. 
  

2 822 681,39 – Stanowi łączną kwotę, przeniesienia planu dochodów, w tym:   
1) 

 
1 322 681,39 – Z dochodów majątkowych na bieżące, w ramach zadań:   

a) 259 443,70 – Zagospodarowanie terenu pogórniczego poprzez budowę nowej siedziby OSP 

w Nowej Rudzie – Słupcu.   
b) 304 027,63 – Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w zabytkowych obiektach 

edukacyjnych i opiekuńczo-mieszkalnych w gminach Partnerstwa Noworudzko-

Radkowskiego.   
c) 140 997,28 – Renowacja zwiększająca efektywność energetyczną budynków infrastruktury 

publicznej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda.   
d) 197 050,96 – Adaptacja budynku po szkole przy ul. Fredry na Miejski Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Nowej Rudzie. 
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e) 421 161,82 – Zmiana funkcji pogórniczych obszarów w Nowej Rudzie na zielone obszary 

transformacji miejskiej.  
2) 

 
1 500 000,00 – Zadanie pn. "Ciepłe mieszkanie" zostaje podzielona na dwa zadania "Ciepłe 

mieszkanie" oraz "Ciepłe mieszkanie 2.0" które będzie dotyczyło najemców lokali 

komunalnych we wspólnotach mieszkaniowych. 

3. 
  

3 429 216,59 – Stanowi łączną kwotę, przeniesienia wydatków w ramach działów, zgodnie 

z punktem 3 uzasadnienia tabelarycznego. Przeniesienia wynikają z bieżących 

potrzeb jednostek. 

4. 
    

Dokonuje się zmiany załącznika nr 6 i 7 do budżetu miasta na rok 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Nie wnosiła uwag.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – chciał tylko dodać à propos środków związanych z odbudową, 

ponieważ padały pytania na Komisji dotyczące zakresu realizacji. Oczywiście w uzasadnieniu są 

wymienione te zadania, na które otrzymaliśmy zapewnienie finansowania. Są to przede wszystkim zadania 

związane z odbudową obiektów mostowych oraz jedna ulica, a mianowicie ul. Graniczna. Ma nadzieje, że 

w najbliższym czasie pojawią się kolejne zadania wynikające z protokołu szkód powodziowych, który został 

zatwierdzony przez komisję wojewódzką. Są one jeszcze procedowane, więc czekamy na kolejne środki, 

bo pytania dotyczyły zadań drogowych, które w tym protokole zostały uwzględnione. W ubiegłym roku 

otrzymaliśmy środki w kwocie 1.700.000,00 zł związane ze szkodami powodziowymi. Wypłacone zostały 

wszystkie zasiłki.    

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

 

Uchwała nr 90/XI/2025 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

 b) w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

  

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta – poinformował, że niniejsza uchwała Rady Miejskiej stanowi 

formalny początek i podstawę prawną procedury uruchamiania emisji obligacji komunalnych w trybie 

emisji niepublicznej. Obligacje komunalne to papiery wartościowe emitowane przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. Jednostka samorządowa otrzymuje od nabywców obligacji środki pieniężne, natomiast sama 

jest zobowiązana do zapłaty obligatariuszom odsetek i wykupu obligacji po określonym czasie. Emisja 

obligacji ma na celu pozyskanie środków pieniężnych na spłatę rat kapitałowych pożyczek, wykupu 
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obligacji oraz pokrycie deficytu budżetowego w 2025 roku.  Obligacje komunalne w swej istocie spełniają 

funkcję kredytu, jednak są dla Miasta korzystniejsze niż tradycyjny komercyjny kredyt bankowy. 

Wynika to przede wszystkim z uwagi na ich elastyczność. Instrument ten daje możliwość określenia takich 

terminów wykupu (spłaty kapitału), które zapewniają bezpieczeństwo w zakresie płynności finansowej 

budżetu. Niniejsza uchwała Rady Miejskiej w sprawie emisji obligacji określa ogólne warunki emisji. 

Uchwała określa m. in. wielkość emisji, podział na serie, długość życia poszczególnych obligacji, sposób 

emisji. Emisja obligacji komunalnych zapewnia środki niezbędne dla dalszego funkcjonowania i rozwoju 

Miasta. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław 

Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karolina Popiel 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

 

Uchwała nr 91/XI/2025 

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

  

 c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia w zakresie lokalnego 

transportu zbiorowego 

  

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – zgodnie z art. 74 ustawy o samorządzie gminnym – Gminy mogą 

zawierać porozumienia międzygminne w sprawie powierzenia jednej z nich określonych zadań publicznych, 

do których zaliczany jest m.in. lokalny transport zbiorowy. Gmina wykonująca zadania publiczne objęte 

porozumieniem, jako organizator przejmuje prawa i obowiązki pozostałych gmin  związane z planowaniem, 

organizowaniem i zarządzaniem publicznym transportem zbiorowym. W art. 4 ust. 1 pkt. 3 ustawy z dnia 

16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie zdefiniowano gminne przewozy pasażerskie jako przewóz osób 

w ramach publicznego transportu zbiorowego wykonywany w granicach administracyjnych jednej gminy 

lub gmin sąsiadujących, które zawarły stosowne porozumienie lub które utworzyły związek międzygminny; 

inne niż przewozy powiatowe, powiatowo-gminne, metropolitalne, wojewódzkie i międzywojewódzkie. 

Ponadto zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 1 lit. b ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, organizatorem 

publicznego transportu zbiorowego, właściwym ze względu na obszar działania lub zasięg przewozów jest 

gmina, której powierzono zadanie organizacji publicznego transportu zbiorowego na mocy porozumienia 

między gminami – na linii komunikacyjnej albo sieci komunikacyjnej w gminnych przewozach 

pasażerskich, na obszarze gmin, które zawarły porozumienie. 
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W celu zapewnienia mieszkańcom dostępu do publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Nowa 

Ruda i Miasta Nowa Ruda  oraz mając na uwadze wspólne korzyści społeczne                 i gospodarcze 

pomiędzy Gminami, zasadne jest wyrażenie zgody przez Radę Miejską Nowa Ruda na zawarcie 

porozumienia międzygminnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda z Gminą Nowa Ruda w przedstawionym w 

uchwale zakresie. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Jarosław Ubik- Komisja Porządku 

Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

 

Uchwała nr 92/XI/2025 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia w zakresie lokalnego 

transportu zbiorowego 

  

 d) w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Miejskiej Nowa Ruda do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Miast Polskich 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poinformował, że projekt uchwały dotyczy 

wytypowania reprezentanta Gminy Miejskiej Nowa Ruda do Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast 

Polskich i w myśl tego projektu miasto Nowa Ruda miałby reprezentować Tomasz Kiliński. Poprosił o 

zagłosowanie nad projektem uchwały.  

  

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Miejskiej Nowa Ruda do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Miast Polskich 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

 

Uchwała nr 93/XI/2025 

w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Miejskiej Nowa Ruda do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Miast Polskich 

 

7. Interpelacje radnych. 

 

Radny Konrad Kałwak – złożył i odczytał treść interpelacji, która dot. zabezpieczenia środków finansowych 

na działalność Młodzieżowej Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.  

 

Radna Karolina Popiel – złożyła i odczytała pisemną interpelację dot. montażu krzesełek wytchnienia w 

wielokondygnacyjnych budynkach mieszkalnych należących do gminnego zasobu nieruchomości.  

  

8. Zapytania radnych. 

 

Radni nie wnieśli zapytań.  

  

9. Sprawy różne. 

 

Radna Karolina Popiel – chciała podnieść kwestię ZUS-u w siedzibie Agroregu, w której  średnio 

przyjmowane są 72 osoby, 2 razy w miesiącu w sprawie rent wdowich. Wystąpił problem, ludzie czekają w 

długich kolejkach, aby pobrać wniosek, którego i tak nie wszyscy wypełniają bo nie potrafią tego wypełnić. 

Wystąpiła z prośbą do Pana Burmistrza  żeby się pochylił się nad tą sprawą. 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – chciał przedstawić troszeczkę historii wprowadzającej. W 

momencie kiedy rozpoczęła się pandemia został zawieszony, później zlikwidowany punkt informacyjny 

ZUS-u, który znajdował się przy ul. Piłsudskiego. Wiele miesięcy później powstał punkt informacyjny ZUS-

u w budynku Urzędu Gminy Nowa Ruda. Ten punkt realizowany był przez ZUS w warunkach 

nieprzystających do świadczonych usług dla mieszkańców i  klientów ZUS-u w związku z tym podjęto 

decyzje o likwidacji tego punktu. Po likwidacji tego puntu podjęte zostały działania zmierzające do 

znalezienia i namówienia ZUS-u do tego aby ten punkt uruchomić w miejscu spełniającym warunki 

prowadzenia tego typu świadczeń. Z poprzednią Panią Dyrektor ZUS-u (obecnie jest nowy Dyrektor), udało 

się uzgodnić i wprowadzić ten punkt informacyjny w siedzibie Agroregu przy ul. Kłodzkiej 27. Punkt ten 

funkcjonuje do dnia dzisiejszego. Przyjmowano 4 razy w miesiącu w każdy czwartek. Obecnie pomimo 

zapotrzebowania, które jest tak duże na informacje i usługi ZUS -u, szczególnie z wdrożenieniem renty 

wdowiej, zdziwił władze pomysł ograniczenia przyjęć tylko do dwóch dni w miesiącu. Wczoraj odbyło się 

spotkanie z Panem Prezesem Agroregu Rafałem Wielichowskim, z Panem Dyrektorem ZUS-u w 

Wałbrzychu poruszające tą kwestię i wracając do ustaleń z momentu kiedy powstał punkt informacyjny w 

Agroregu, że miał to być taki punkt jaki działał na ul. Piłsudskiego przyjmującego petentów 5 dni w 

tygodniu. Taką deklarację złożyła wcześniej Pani Dyrektor ZUS-u, której niestety nie zrealizowała. W 

sprawie punktu informacyjnego, który został zlikwidowany występowała Pani Poseł Monika Wielichowska 

i również otrzymała taką odpowiedź od ZUS-u, że docelowo taki punkt powstanie. W związku z tą obecną 

sytuacją Pani Marszałek rozmawiała z Panem Dyrektorem ZUS-u w Wałbrzychu i po wczorajszym 
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spotkaniu Dyrektor wyraził chęć starania się o przywrócenie tego punktu, o którym decyduje Zarząd ZUS-

u, więc sam Pan Dyrektor tej decyzji podjąć nie może. Dyrektor widzi, że te 70/80 osób, a nawet w jeden 

dzień było 120 kilka osób, które przychodzi i czeka jest ciężką sytuacją i warunki w jakich to się odbywa 

są niewystarczające. Agroreg dysponuje powierzchnią i pomieszczeniami, które już wcześniej zostały 

zaakceptowane przez ZUS do przyjmowania 5 dni w tygodniu, więc wracają do tego tematu i mają nadzieję, 

że Panu Dyrektorowi Oddziału w Wałbrzychu uda się przekonać Zarząd ZUS-u do podjęcia decyzji o 

przywróceniu funkcjonowania tego punktu.  

  

Radna Karolina Popiel – dźwięk słabo słyszalny. Pytanie nie zostało zadane do mikrofonu.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – trudno na chwilę obecną powiedzieć, bo terminów żadnych nie 

ma. Pan Dyrektor wczoraj zadeklarował, że już jest umówiony z Panem Prezesem i od tego jak Zarząd 

zdecyduje tak na prawdę będzie wyglądała realizacja, czyli możliwość uruchomienia 5 dniowego puntu 

informacyjnego. Dzisiaj nie odpowiemy sobie ile czasu to zajmie. Same pomieszczenia wymagają 

odpowiedniego przygotowania. Ponad rok temu Pan Przewodniczący Radny Piotr Wróbel brał udział w 

spotkaniu z pracownikami ZUS-u, którzy dokonali oględzin tych pomieszczeń, więc te pomieszczenia 

również muszą być przygotowane zgodnie z obowiązującymi standardami obecnie Zakładu Usług 

Społecznych. Ma nadzieje, że decyzje w tej sprawie będą pozytywne.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poinformował, że najbliższa sesja odbędzie się 

tradycyjnie w ostatnią środę miesiąca.  

  

10.  Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad 11 sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie Przewodniczący 

Rady Andrzej Behan zamknął jej posiedzenie. 

 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 

  

 

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz 

 

 

  
 


